
Latijns-Amerika de deur uit, daarna 
Azië en pas toen de economische si-
tuatie in de Verenigde Staten begon 
te verbeteren, hebben we daar ook 
onderdelen in de etalage gezet. 

Jan Hommen (de vorige ceo van 
ING, red.) heeft er slim aan gedaan de 
Amerikaanse verzekeraar Voya gelei-
delijk naar de beurs te brengen. ING 
verkocht eerst een klein plukje en 
toen de beurskoers opliep, hebben 
we meer verkocht. Dat proberen we 
nu ook met de Europese verzeke-
raar Nationale-Nederlanden op het  
Damrak te doen. 

Terwijl ING onder druk van de 
Europese Commissie onderdelen 
moest verkopen, zijn veel Ameri-
kaanse banken alleen maar gro-
ter geworden. Is dat niet pijnlijk? 
Het is zoals het is. We hebben twee 
keer een juridische procedure aan-
gespannen tegen Brussel maar dat 
heeft – afgezien van een beetje uit-
stel – weinig uitgehaald. 

Achteraf moet je misschien 
ook constateren dat de Europese 
Commissie ons een duwtje in de 
goede richting heeft gegeven. 
Banken die eerder niet gedwon-
gen werden om te herstructureren, 
moeten dat nu toch doen onder 
druk van nieuwe toezichtregels. 
We hebben allemaal gezien dat  
Deutsche Bank recent veel nieuw 
kapitaal heeft aangetrokken. 

Het is ook goed om de zaken 
even in perspectief te zetten. Som-
mige mensen menen dat ING na de 
herstructurering niets meer voor-
stelt. Dat zie ik anders. We zijn naar 
marktkapitalisatie het grootste puur 
Nederlandse bedrijf op het Damrak 
en nog altijd de op vier na grootste 
bank in de eurozone. En, misschien 
nog belangrijker: we zijn gezond. 

STOOTVAST
U bent dus tevreden met de kapi-
taalbufers die ING nu aanhoudt? 
Ja, maar er is nog ruimte voor ver-
betering. Bij de halfaarcijfers had-
den we een kernkapitaalratio van 
10,5 procent. Dat ligt boven de on-
dergrens van 10 procent, maar wij 

hebben ook aangegeven dat we 
naar 11 procent streven.

De leverage, de traditionele 
manier om de solvabiliteit te be-
rekenen (kort gezegd eigen ver-
mogen gedeeld door balanstotaal, 
red.), staat nu op 3,7 procent. 

Het ziet ernaar uit dat dit op 
last van de politiek in Den Haag 
omhoog moet tot vier procent. Die 
eis is mogelijk strenger dan elders 
in Europa gaat gelden. Dat gaat 
ons niet helpen, want wij zijn vele 
malen groter buiten Nederland 
en concurreren daar met banken 
die minder kapitaal hoeven aan te 
houden. Als we hier in Nederland 
te ver op de muziek vooruit gaan 
lopen, is dat niet alleen schadelijk 
voor beleggers, maar ook voor de 
economie omdat de kredietverle-
ning wordt beperkt. 

Kan ING een volgende crisis zon-
der staatssteun overleven?
ING wil nooit meer in een situ-
atie komen waarin het een beroep 
moet doen op de overheid. Ga-
ranties bestaan niet, maar er zijn 
inmiddels veel vangnetten om een 
dergelijk scenario te voorkomen. 

Ten eerste moeten banken die 
zo groot zijn dat ze een gevaar zijn 
voor het fnanciële systeem extra 
bufers aanhouden. Ten tweede heb-
ben we nu de mogelijkheid gekre-
gen om bepaalde obligatieleningen 
bij een dreigende deconfture om te 
zetten in eigen vermogen. Zo kun-
nen de bufers in sommige gevallen 
tot wel 20 procent van het balansto-
taal gaan oplopen. Mocht dat nog 
niet voldoende zijn, dan is er het 
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